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Zápis z jednání Finančního výboru ZHMP konaného 28. 11. 2013 
 
 
Přítomni: dle prezenční listiny: přítomno 11 z 11 členů výboru a tajemník výboru. Při 
hlasování č. 1 a č. 2 přítomno 10 členů výboru.  
 
Hosté:  RNDr. Tomáš Hudeček, Ph.D. – primátor hl. m. Prahy, J. Vávra – 1. náměstek 
primátora hl. m. Prahy, Ing. Jiří Nouza - náměstek primátora hl. m. Prahy, Ing. Václav 
Novotný - náměstek primátora hl. m. Prahy, Ing. Eva Vorlíčková - radní, Mgr. Ludmila 
Štvánová - radní, Mgr. Lukáš Manhart - radní, Ing. Martin Trnka – ředitel MHMP,  Ing. 
Beránek Jan – ředitel OMI MHMP, Mgr. František Cipro – ředitel OZV MHMP, Ing. Josef 
Juránek – ředitel BKR MHMP, Mgr. Lukáš Kaucký - předseda výboru pro kulturu, 
památkovou péči, výstavnictví, cestovní ruch a zahraniční vztahy ZHMP, Ing. Antonín 
Weinert, CSc. - předseda výboru pro infrastrukturu a životní prostředí ZHMP, Ing. Ivana 
Šestáková – MČ Praha 19, Tomáš Ctibor  - IPR, Ing. P. Paneš Ph.D. - ROZ MHMP a zástupci 
sdělovacích prostředků a veřejnosti 
 
Zahájení:    14.10 hod. 
Ukončení:  17.15 hod. 
 
Výbor je usnášeníschopný. 
 
Jednání řídil: předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. 
 
Úvod 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D přivítal přítomné a konstatoval, že  FV 
ZHMP je usnášeníschopný. Na úvod přednesl program a vyzval přítomné k připomínkám a 
doplnění k programu jednání FV ZHMP.  
Vzhledem k tomu, že nebyly žádné připomínky dal hlasovat o programu jednání. 
 
Hlasování č. 1: 10 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
Ověřovatelem zápisu byl stanoven místopředseda FV ZHMP JUDr. R. Blažek 
 
I. Schválení zápisu z minulého jednání FV ZHMP  
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. přistoupil k prvnímu bodu jednání. 
 
Vzhledem k tomu, že byl tento bod bez připomínek, dal hlasovat schválení zápisu z minulého 
jednání FV ZHMP . 
 
Hlasování č. 2: 10 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
II. Návrh rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2014   
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. uvedl bod a předal slovo J. Vávrovi -         
1. náměstkovi primátora hl. m. Prahy. Ten na úvod zopakoval základní ukazatele 
navrhovaného rozpočtu. Podrobně rozebral finanční zdroje a predikce, ze kterých návrh 
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rozpočtu na rok 2014 vzešel. Zmínil i očekávané propady v příjmech. U dluhové služby J. 
Vávra – 1. náměstek primátora hl. m. Prahy zdůraznil, že je zde vhodné zřídit rezervu a 
navrhovaný rozpočet s tímto počítá. V další části úvodu se věnoval běžným výdajům (zde se 
věnoval zejména důvodům, které vedly k nárůstu oproti roku 2013), převodům 
nevyčerpaných finančních prostředků z roku 2013 do návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy 
na rok 2014, dotačním vztahům ve vztahu k MČ hl. m. Prahy a kapitálovým výdajům u 
kterých zdůraznil návrh na financování tzv. strategických staveb.  
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvod a předal slovo RNDr. T. 
Hudečkovi, Ph.D. – primátorovi hl. m. Prahy.  
 
Ten ve svém úvodu představil FV ZHMP základní priority, které byly při sestavování návrhu 
rozpočtu na rok 2014. A to údržba a provoz stávajících komunikací, bezpečnost, veřejný 
prostor a v neposlední řadě kvalitní školství. Zdůraznil, že hl. m. Prahu čeká v roce 2023 
splacení úvěru ve výši 10 mld. Kč, a proto je potřeba vytvářet rezervu právě na splacení 
tohoto závazku. Na závěr pak sdělil, že každý radní HMP je připraven podrobně představit 
navrhované výdaje v jejich kompetenci.  
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi 
k obecným dotazům. Do diskuze se přihlásil Mgr. I. Kabický, předseda FV ZHMP JUDr. 
P. Hulinský Ph.D., místopředseda FV ZHMP JUDr. R. Blažek, J. Vávra – 1. náměstek 
primátora hl. m. Prahy, Ing. Z. Javornická, Mgr. D. Mlejnský a místopředseda FV 
ZHMP Ing. M. Štěpán. 
 
V diskuzi byly řešeny dotazy na příjmy, jaký je očekávaný zisk ze závislé činnosti. Dále bylo 
diskutováno proč je v předložených materiálech očekáván tak vysoký pokles výnosu u daně 
z příjmu. Byl obhajován a vysvětlován návrh na vytvoření investiční rezervy tak, jak měl být 
předložen v ZHMP. Dále byly prezentovány názory na investice do základních škol z pohledu 
starostů MČ hl. m. Prahy. Diskutován byl příspěvek na žáka. Diskutováno bylo také možné 
zadlužení HMP, spolu se závazky dluhové služby. 
 
Z diskuze vzešel konkrétní požadavek: písemně zpracovat predikce zadlužení hl. m. Prahy do 
roku 2030 a to jak hl. m. Prahy, tak MČ hl. m. Prahy, organizacích vlastněných hl. m. Prahou, 
tak i PO které hl. m. Praha zřídila.  
 
J. Vávra – 1. náměstek primátora hl. m. Prahy přislíbil zpracování takového materiálu, 
avšak požádal o čas vzhledem k jeho náročnosti. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k projednávání 
návrhu rozpočtu a to po jednotlivých správcích rozpočtu. 
 
RNDr. Tomáš Hudeček, Ph.D. – primátor hl. m. Prahy: Kapitola 01 - Rozvoj obce,               
02 -Městská infrastruktura a 07 - Bezpečnost 
 
RNDr. T. Hudeček, Ph.D. – primátor hl. m. Prahy se ve svém úvodním slově, k jemu 
svěřeným kapitolám, věnoval rozebrání potřeby finančních prostředků transformovanému 
Útvaru rozvoje města, nyní Institutu plánování a rozvoje hl. m. Prahy. V kapitole 02 - 
Městská infrastruktura krátce představil některé akce v ZOO Praha a věnoval se možným 
budoucím variantám, jak ochránit ZOO Praha před povodněmi. V kapitole 07 - Bezpečnost 

http://www.praha.eu/jnp/cz/home/volene_organy/zastupitelstvo_hmp/slozeni_zastupitelstva/index.html?memberId=4369�
http://www.praha.eu/jnp/cz/home/magistrat/odbory_mhmp/organizacni_struktura/index.html?personId=6209�
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zdůraznil elementární priority a to prevence (akce kamerového systému) a modernizace 
hasičských zbrojnic.  
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskusi 
k dotazům na RNDr. T. Hudečka, Ph.D. – primátora hl. m. Prahy. Do diskuze se přihlásil 
předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D., místopředseda FV ZHMP JUDr. R. 
Blažek, Ing. Šenarová OS ZNB, RNDr. T. Hudeček, Ph.D. – primátor hl. m. Prahy, T. 
Ctibor  - IPR. 
 
V diskuzi byly řešeny a zodpovídány dotazy na částky požadované na územní plánování, 
jejich navýšení. Diskutována byla také výše a přesnost navrhovaných částek. Dále byly řešeny 
převody u Městské policie hl. m. Prahy. Bylo zdůrazněno, že se na území hl. m. Prahy zvýšil 
počet trestných činů o 15% a, že by se nemělo zapomínat na to, že efektivita práce je do jisté 
míry založena i na výši mzdy. Krátký příspěvek měl i zástupce IPR, který provedl podrobné 
odborné zdůvodnění navrhovaných částek pro rok 2014 a zároveň představil agendy kterými 
se IPR zabývá, nebo zabývat bude. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a bez odkladu přistoupil 
k dalšímu projednávání návrhu rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2014. 
 
Ing. Jiří Nouza - náměstek primátora hl. m. Prahy: Kapitola 01 - Rozvoj obce,               
02 - Městská infrastruktura a 03 - Doprava 
 
Ing. J. Nouza - náměstek primátora hl. m. Prahy představil jemu svěřené výdaje 
v kapitolách a sdělil připravenost odpovědět na dotazy. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za krátké úvodní slovo a otevřel 
diskuzi k dotazům na Ing. J. Nouzu - náměstka primátora hl. m. Prahy. Do té se přihlásil 
Ing. K. Březina a předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. 
 
V diskuzi byly řešeny výdaje na TV v kapitole 02 - Městská infrastruktura a možnost 
rozšíření tabulek běžných výdajů o údaje z roku 2013.  
 
Z diskuze vzešel konkrétní požadavek: Rozšíření tabulek běžných výdajů o údaje z roku 
2013. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
 
Ing. Václav Novotný - náměstek primátora hl. m. Prahy: Kapitola 01 - Rozvoj obce a          
06 - Kultura a cestovní ruch 
 
Ing. V. Novotný - náměstek primátora hl. m. Prahy – omluven z důvodu služební cesty. O 
slovo však požádal Mgr. F. Cipro – ředitel OZV MHMP. Ten následně stručně představil 
výdaje v kapitole 06 - Kultura a cestovní ruch. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. 
V té pak byl řešen jediný dotaz a to na opravu kostela sv. Mikuláše. 
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Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k projednávání 
dalších kapitol návrhu rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2014. 
 
Doc. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc.: Kapitola 01 - Rozvoj obce, 05 - Zdravotnictví 
a sociální oblast a 08 - Hospodářství 
 
Doc. Ing. Mgr. M. Dlouhý, Dr., MSc. představil v úvodním slově návrh rozpočtu v jemu 
svěřených kapitolách. Podrobně se věnoval grantům. Dále sdělil  důvody pro navýšení u 
běžných výdajů. U kapitálových výdajů se podrobněji věnoval záložním zdrojům elektrické 
energie jako vyvolané investice na základě závěrů z jednání krizového štábu hl. m. Prahy.   
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. 
Do té se přihlásil Mgr. I. Kabický a doc. Ing. Mgr. M. Dlouhý, Dr., MSc. 
 
V diskuzi byla podrobně probírána rezerva u běžných výdajů spolu s koncepcí bezdomovectví 
v hl. m. Praze, jak pro zimu 2013-2014, tak pro zimu 2014-2015. Byly zdůvodňovány náklady 
této koncepce a bylo upozorňováno na dlouhodobé podfinancování PO v kapitole 05 -  
Zdravotnictví a sociální oblast. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
 
Ing. Jiří Pařízek – Kapitola 03 Doprava 
 
Ing. Jiří Pařízek ve svém úvodním slově uvedl, že hlavním cílem při sestavování návrhu 
rozpočtu na rok 2014, v jemu svěřeném úseku, bylo zachování dosavadních standardů kvality 
ve veřejné dopravě. Dále uvedl, že se za posledních 6 let u DP hl. m. Prahy, a.s. projevil 
nárůst DPH a inflace. Na závěr pak zdůraznil, že návrh rozpočtu na rok 2014 tak, jak byl FV 
ZHMP předložen počítá u DP hl. m. Prahy, a.s. i s tvorbou přiměřeného zisku. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi 
do které se přihlásil místopředseda FV ZHMP Ing. M. Štěpán, místopředseda FV ZHMP 
JUDr. R. Blažek, J. Vávra – 1. náměstek primátora hl. m. Prahy,  Ing. K. Březina, Mgr. 
I. Kabický a Ing. J. Pařízek 
 
V té byl diskutován nárůst mezd v DP hl. m. Prahy, a.s. s tím, že toto je potřeba brát jako fakt, 
který navyšuje potřeby společnosti. V  této souvislosti padl dotaz, jak jsou na tom ostatní 
pracovníci města a městských organizací, co se týká platů a jejich navýšení. V reakci na 
uvedený dotaz byla vysvětlována platová politika u PO a HMP a u akciových společností 
vlastněných hl. m. Prahou. Dále byl vznesen dotaz na rozklíčování položek ceny za 
vozokilometr u DP hl. m. Prahy, a.s. a u ostatních dopravců, který byl následně podrobně 
zodpovězen a zdůvodněn.   
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
 
Mgr. Ludmila Štvánová – Kapitola 04 - Školství, mládež a sport 
 
Mgr. L. Štvánová poděkovala za slovo a představila genezi tvorby návrhu rozpočtu v jí 
svěřené kapitole. Sdělila FV ZHMP, že se podařilo zachovat prostředky pro učitele na 
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nenárokovou složku platu, kdy ve srovnání s ostatními tarify jsou dle slov Mgr. L. Štvánové 
platy učitelů na velmi nízké úrovni. V další části úvodního slova se věnovala kapitálovým 
výdajům a důvodům, které vedly k vytvoření rezerv v kapitole 04 - Školství, mládež a sport. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. 
Do té se následně přihlásil Mgr. D. Mlejnský, místopředseda FV ZHMP JUDr. R. Blažek,  
Mgr. I. Kabický, předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský, Ph.D.,  místopředseda FV 
ZHMP Ing. M. Štěpán, J. Vávra – 1. náměstek primátora hl. m. Prahy a Mgr. L. 
Štvánová 
 
V diskuzi byly řešeny základní teze financování školství na území hl. m. Prahy. A to zejména 
možnosti navýšení příspěvku na žáka, důvodům pro navrácení k systému, který v předchozích 
letech dotoval stát. Sdělováno bylo, že mnohé MČ hl. m. Prahy jsou se svými školami 
v kritické situaci a že plánované prostředky pravděpodobně nepokryjí tyto potřeby. Následně 
byl probírán návrh, jak řešit situaci ve školství na celostátní úrovni. Na závěr diskuze bylo 
prezentováno, že výstavba nových zařízení by měla probíhat na základě demografického 
vývoje v dané lokalitě a mělo by se využívat moderních technologických možností, které 
umožňují změnu účelu užívání stavby. S tím, že je vždy nutné postupovat systémově.    
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
 
Mgr. Lukáš Manhart: Kapitola 04 - Školství, mládež a sport 
 
Mgr. L. Manhart představil výdaje v jemu svěřené kapitole a sdělil, že jeho oblasti se 
nejvíce dotkne snížení příjmů z loterií. 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi 
do které se nikdo nepřihlásil, proto přistoupil k dalšímu projednávání. 
 
Ing. Jan Vašíček: Kapitola 08 - Hospodářství 
 
Ing. J. Vašíček sdělil FV ZHMP, že jeho prioritou bylo zejména dokončit rozpracované akce. 
Dále pak představil nově zahajované akce. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. 
Do té se přihlásil předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský, Ph.D., místopředseda FV 
ZHMP JUDr. R. Blažek, Mgr. D. Mlejnský, Ing. J. Vašíček 
 
V diskuzi byly řešeny prostředky vydané na přípravu nikdy nezahájených akcí. Byla 
sdělována potřeba věnovat zvláštní pozornost hospodářské činnosti. Bylo zdůvodňováno proč 
se některé akce dostaly do návrhu rozpočtu na rok 2014, a to z důvodu již uzavřených smluv. 
Správce kapitoly v diskuzi naznačil, že mnohé projekty převzal po svých předchůdcích a již 
není možné vyvázat se z uzavřených smluv.   
Z diskuze vzešel konkrétní požadavek na radního Ing. J. Vašíčka: zpracovat seznam 
projektových dokumentací za poslední dva roky, rozklíčování jednotlivých položek běžných 
výdajů. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
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Ing. Eva Vorlíčková: Kapitola 09 - Vnitřní správa 
 
Ing. E. Vorlíčková představila FV ZHMP výdaje ve své gesci. Zejména se věnovala výdajům 
INF MHMP. Kdy v běžných výdajích se jedná o mandatorní výdaje na projekty a u 
kapitálových výdajů se jedná o již vytvořené a zpracované záměry. 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. 
Do té se přihlásil Ing. K. Březina,  předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský, Ph.D.  a Ing. 
E. Vorlíčková. 
 
V krátké diskuzi byla řešena technická poznámka ke komentářům kapitálových výdajů a 
čerpání INF MHMP za rok 2013 s tím, že při tak nízkém čerpání je částka navrhovaná pro rok 
2014 neúměrná. Toto pak bylo zdůvodňováno a vysvětlováno. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. ukončil diskuzi a přistoupil k dalšímu 
projednávání. 
 
Ing. Martin Trnka – ředitel MHMP : Kapitola 09 - Vnitřní správa 
 
Ing. M. Trnka – ředitel MHMP představil na úvod běžné výdaje v jemu svěřené kapitole. 
Zmínil důvody které vedou ke zvýšení počtu zaměstnanců  MHMP. V další části svého úvodu 
se věnoval kapitálovým výdajům. 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi 
do které se přihlásil Mgr. D. Mlejnský a Ing. M. Trnka.  
 
V krátké rozpravě byly rozebírány a zpřesňovány jednotlivé položky navrhovaných výdajů 
spolu s navrhovanými úsporami prostřednictvím nákupu služeb a komodit prostřednictvím 
elektronických aukcí.  
 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. přistoupil k hlasování o 
usnesení:  
 
1. FV ZHMP přerušuje jednání do příštího jednání FV ZHMP 

 
Hlasování č. 3:  11 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 

 
 
V. Různé 
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. vyzval přítomné plénum k vystoupení 
v bodu různé.  
 
S prvním příspěvkem se přihlásila Ing. I. Šestáková – MČ Praha 19, dále se přihlásili Ing. 
A. Weinert, CSc. - předseda výboru pro infrastrukturu a životní prostředí ZHMP, Mgr. 
D. Mlejnský, místopředseda FV ZHMP JUDr. R. Blažek s radní Ing. J. Vašíček. 
 
V příspěvcích byl FV ZHMP představen koncept kontejnerové školy na území MČ Praha 19.  
 



 7 

Vyvstal požadavek, zda by tabulková část běžných výdajů mohla být v řazení „Skutečnost 
2012/RU2013/Plnění k 30.9.2013/návrh rozpočtu 2014. Byla vyjadřována připravenost ke 
zpracování připomínek k návrhu rozpočtu na rok 2014. 
 
Na závěr byl Ing. J. Vašíček vyzván k předložení důkazů ke svým slovům v diskuzi ke 
kapitole 08 Hospodářství, kteréžto mohou být velmi závažným obviněním jeho předchůdců. 
Následně byly vysvětlovány postoje, které vedly Ing. J. Vašíčka k vyslovení hypotéz, které 
mohou být vnímány jako obvinění jeho předchůdců.  
 
Předseda FV ZHMP JUDr. P. Hulinský Ph.D. uzavřel poslední bod, poděkoval všem 
přítomným za účast na dnešním jednání FV ZHMP a ukončil jednání. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

JUDr. P. Hulinský Ph.D. 
 předseda FV ZHMP 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Ing. M. Bernášek - ROZ MHMP 
Odsouhlasila: Ing. Z. Javornická - ROZ MHMP 
 
Ověřil: JUDr. R. Blažek 


